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Til: Teknik- og Miljøudvalget 

 
Fra:  Jon Pape 
 
Dato: 26. januar 2007 
 
 
 

Vedr. Legepladser på et acceptabelt niveau 
 
Teknik- og Miljøudvalget gennemførte en temadrøftelse d. 6. decem-
ber om de offentlige legepladser i København. Legepladserne fremstår 
i dag nedslidte og utidssvarende, uden tidssvarende tilbud til en mo-
derne storbys børn og unge. Denne tilstand skyldes en reduktion på ca. 
30 % i driftsbudgettet over de seneste 10 år samtidig med, at antallet 
af børn i samme periode er steget væsentligt: 
 

Børn mellem 0 - 4 år:  + 20 % 
Børn mellem 5 - 9 år:   + 30 % 
Børn mellem 10 - 14 år: + 40 % 

 
På udvalgsmødet blev forvaltningen bedt om at finde prisen for at 
bringe de 89 ubemandede kommunale legepladser op på et acceptabelt 
niveau. Forvaltningen vurderer, at dette vil gøres for et engangsbeløb 
på i alt: 
 

45 mio. kr. 
 
Beløbet dækker over en variation på mellem 250.000 og op til 
750.000 pr. legeplads. Et gennemsnit på ½ mio. kr. pr. legeplads er 
derfor et godt bud, når samtlige legepladser skal løftes til et accepta-
belt niveau. Med disse penge vil der ikke kunne udføres gennemgri-
bende renoveringer, men legepladserne vil kunne istandsættes, så de 
bliver både inspirerende for børnene og tilgængelige for alle.  
 
For at kunne fastholde et forbedret legepladstilbud er det nødvendigt 
samtidigt at afsætte midler til afledte drift. Der vil specielt være fokus 
på de bevægelige dele som altid slides, samt faldunderlaget, der erfa-
ringsmæssigt kræver stor opmærksomhed. Det er derfor afgørende, at 
der afsættes driftsmidler, der gør det muligt at fastholde kvalitetsløftet 
i fremtiden. Dette skønnes at beløbe sig til 10 % af engangsbeløbet 
eller 4,5 mio. kr. årligt. 
  
 
 
 


